

RÉUNION EXTRAORDINAIRE/SPECIAL MEETING
PROCÈS-VERBAL/MINUTES
Juin 11 June 2019

1. Ouverture de la réunion: 19h30
Call to order: 7:30 p.m.

Maire/Mayor Denis McIntyre
Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey
Conseiller/Councillor Marc Levesque
Conseiller/Councillor Luc Levesque
Conseiller/Councillor Marcel Girard
Directrice générale/Administrator Johanne McIntyre Levesque
Secrétaire-Trésorière/Secretary-Treasurer Lilianne Cayouette
Madame Annie Thériault
Madame Annie Arseneault

2. Exemption des procédures d'assemblée régulière
Dispense with regular order of business

Proposition: Exemption des procédures d'assemblée régulière et procéder à l'adoption de l'ordre du jour.

Motion: That we dispense with regular order of business and go on with the purpose of this meeting.

Proposée par/Moved by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marcel Girard

PROPOSITION ADOPTÉE/ MOTION CARRIED

3. Adoption de l'ordre du jour/Approval of agenda

Proposition : Que l'ordre du jour soit approuvé avec l'ajout suivant : 12. Comité consultatif en matière d'urbanisme – Permettre la localisation d'un bâtiment accessoire (16 pi par 16 pi) dans la cour avant au 155, rue Chaleur

Motion: That the agenda be approved with the added item: 12. Planning Review and Adjustment Committee - Permit the location of an accessory building (16 ft by 16 ft) located in the front yard at 155, Chaleur Street

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marc Levesque
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Luc Levesque**

PROPOSITION ADOPTÉE/MOTION CARRIED

4. Conflit d'intérêts/Conflict of Interest
Aucun/None
5. Madame Annie Arseneault – RE: Présentation sur des visites guides (tours)/Presentation regarding guided visits/tours

Madame Arseneault nous explique qu'elle aura des visites guidées dans la région et que 2 trajets sont presque terminés pour Dalhousie. Ces visites guidées ont pour but de faire connaître notre belle région aux touristes. Elle ne cherche pas des dons, mais de l'information pour ajouter à ses visites.

Ms. Arseneault explained that she will have guided tours in the area and that 2 trips are nearing completion for Dalhousie. These guided tours are intended to make our beautiful region known to tourists. She does not seek donations, but information to add to her visits.

6. Bayview Trucks & Equipment – RE : Proposition pour un morceau d'équipement pour le tracteur (rateau/panier) pour nettoyer la plage/Proposal for a piece of equipment for the tractor (Root Rake) to clean the beach

Proposition: Que le Village de Charlo accepte la proposition de Bayview Trucks & Equipment pour faire l'achat d'un attachement (râteau/panier) pour le nouveau tracteur pour le nettoyage de la plage.

Motion: That the Village of Charlo accepts the proposal from Bayview Trucks & Equipment for the purchase of an attachment (rake / basket) for the new tractor for cleaning the beach

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marcel Girard
Appuyée par/Seconded by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey**

PROPOSITION ADOPTÉE/MOTION CARRIED

7. Comité Organisateur de la 40^e Finale des Jeux de l'Acadie 2019 – RE : Invitation aux Jeux de l'Acadie – Cérémonies officielles/Invitation to the Acadian Games – Official Ceremonies (26 au 30 juin à Grand-Sault, Saint-André, Drummond et Saint-Léonard/June 26th to 30th in Grand Falls, St. André, Drummond and St. Leonard)

Proposition: Que cet item soit mis en filière.

Motion: That this item be placed on file.

Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marc Levesque

Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marcel Girard

PROPOSITION ADOPTÉE/MOTION CARRIED

8. Summer Splash D'Été – RE : Commanditaire/Sponsorship

Pour information/For information

9. Village de Charlo – RE : Bourses d'études/Bursaries : Aux 4 Vents - Jonathan Savoie, Émilie Gregan, Philippe Doucet, Jason Gauthier, Jessilyne Roy et Luca Boissonnault & DRHS – Zachary Young, Christopher Lapointe, Hannah Harquail and Hailey Harquail.

Tous les noms furent inscrits et un nom fut piégé au hasard/All the names were written and one name was chosen at random :

Que le Village de Charlo donne la bourse d'étude de 300 \$ à Monsieur Jason Gauthier de l'école Aux Quatre Vents, et que la bourse pour l'école « Dalhousie Regional High School » soit donnée à Monsieur Christopher Lapointe.

That the Village of Charlo gives the \$ 300 scholarship to Mr. Jason Gauthier of the “Aux Quatre Vents High School”, and the bursary for the Dalhousie Regional High School, be given to Mr. Christopher Lapointe.

10. Nettoyage de la plage/Beach Cleaning

Le conseil a fait la décision de ne pas embaucher de contracteur pour faire le nettoyage de la plage, les étudiants seront responsables de le faire.

The council made the decision not to hire contractors to clean the beach, students will be responsible for doing it.

11. Environnement & Gouvernements locaux – RE : Fonds en fiducie pour l’environnement
– Lettre d’offre
Environment & Local Government – RE: Environmental Trust Fund – Letter of Offer

Proposition: Que le conseil municipal du Village de Charlo donne l’autorisation à la directrice générale Johanne McIntyre Levesque de signer la lettre d’offre pour le Fonds en fiducie pour l’environnement.

Motion: That the municipal council for the Village of Charlo authorizes the administrator Johanne McIntyre Levesque to sign the letter of offer for the Environmental Trust Fund.

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marcel Girard
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Marc Levesque**

PROPOSITION ADOPTÉE/MOTION CARRIED

12. Comité consultatif en matière d’urbanisme – Permettre la localisation d’un bâtiment accessoire dans la cour avant au 155, rue Chaleur
Planning Review and Adjustment Committee - Permit the location of an accessory building located in the front yard at 155 Chaleur Street

Proposition: Que le conseil municipal du Village de Charlo informe le Comité en matière d’urbanisme que nous n’avons aucune objection pour la localisation d’un bâtiment accessoire dans la cour avant au 155, rue Chaleur.

Motion: That the municipal council for the Village of Charlo informed the Planning Review and Adjustment Committee that they have no objection to the location of an accessory building in the front yard at 155 Chaleur Street.

**Proposée par/Moved by: Conseiller/Councillor Marcel Girard
Appuyée par/Seconded by: Conseiller/Councillor Luc Levesque**

PROPOSITION ADOPTÉE/MOTION CARRIED

13. Clôture de la réunion/Adjournment

Proposition: Que la réunion soit ajournée à 20h00

Motion: That the meeting be adjourned at 8:00 p.m.

Proposée par/Moved by: Maire adjointe/Deputy Mayor Denise Bushey

Denis McIntyre
Maire/ Mayor

Johanne McIntyre Levesque
Directrice générale/Administrator